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  المستخلص

هدفت الدراسة  الاالي  ال  الشفةع عن العة   نين   ة الفةة ةي  كال شيع ايماديمى لدن عي       

نالإضةةةاف  ال  الشفةةةع عن اليركا نين ال م ر   من الطةب السةةةع ديين المب ع ين فى أسةةة راليا 

كايناث عل  م غيري الدراسةة  كالشفةةع عن نمشاني  ال  بس نمسةة  ن ال شيع ايماديمى من  ة  

نناث  ( تم   119 -ذم ر   133( طالب     252اشةةةة ملةت العي ة  عل        يةا    ة الفةةةةة ةةةةية 

اعداد  ا  يارهم عفة اييا  كطب  عليمم اسة مارة نياناأ أكلي  ديم ارافي  ك مايا    ة الفةة ةي   

( الما ن عل  البيئة  السةةةةع دية  كمايةا  ال شيع ايمةاديمى للمب ع ين   2016 ارن ط   ال ليةدي   

عداد الباح   (   كنعد تطبي  العملياأ الإح ةةةةايي  أسةةةةيرأ الدراسةةةة   عن عدد من ال  اي  من ا

 –ت لةص فى : كج د عة   ذاأ ديل  نح ايي  نين   ة الفة ي  كال شيع ايماديمى  للمب ع ين  

 –عةد  كج د عة ة  ذاأ ديلة  نح ةةةةايية  فى اليركا نين الة م ر كاينةاث عل  مة المايةاسةةةةين  

أيضةةةا عن كج د عة   طردي  ذاأ ديل  نح ةةةايي   فى الادرة عل  ال  بس نمسةةة  ن كاسةةةيرأ 

ال شيع ايماديمى من  ة   يا    ة الفة ي  لدن المب ع ين   كن اء عل  ال  اي  ت صى الباح   

رفع مسة  ن ال عى لدن ايسةرة  اصة  ال الدين ن  فةئ  أن ايمم عل  سةماأ الفةة ةي  الا ي  لما 

العمل عل  المزيد ر مبير عل   درتمم عل  ال  اف  مع تغيراأ الاياة  نالإضةةةةاف  ال  لما من تأثي

من الةدراسةةةةاأ ال يسةةةةية  ال ى تم م نفةةةةسكل المب ع ين كالمرافاين كأن ةاء المب ع ين ن را لش رة 

 .فى تش ين شة ياتمم  معرف  مدن تأثيرهاالم غيراأ من ح لمم ك

 الكلمات المفتاحية :

 .المب ع ين  -ال شيع ايماديمى   -  ة الفة ي  
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Abstract 
    This study aims to discover the relationship between the strength of personality and 

the academic adaptation for a sample of Saudi scholarship students in Australia, 

investigating the differences between males and females on the scales, and expecting 

the level of the academic adaptation by measuring the strength of personality. The 

sample includes 252 students (133 males and 119 females), the selection was random. 

At first, the Survey of primary demographic data and the scale of strength of personality 

(Arnout, Alwaleedy 2016) which has been adjusted on Saudi environment and the scale 

of academic adaptation (by: researcher). The implementation of this study revealed the 

following results. The statistical indication illustrates that there is a relationship 

between the strength of personality and the academic adaptation. Additionally, There 

are no differences between males and females related to the level of academic 

adjustment and personality strength of students, and the ability to predict the level of 

academic adaptation by mensuration the strength of personality. According to the 

results, the researcher highly recommends that raising the level of awareness in the 

families especially the parents to founder their children on the features of the strength 

of personality. These features have great effects on the capabilities to adapt with life 

changes. In addition, further psychological studies should be applied to investigate the 

scholarship students and their families due to the significant changes in their life and 

explore how far these changes could affect their personalities. 
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